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P R O T O K Ó Ł  Nr  XLI  /  2014  

  
z  Sesji Rady Gminy Zblewo odbytej dnia 29 sierpnia  2014r. 

 
Lista obecności Radnych w załączeniu do niniejszego protokołu. Ponadto udział w sesji 
wzięli : Wójt Gminy Krzysztof Trawicki, Sekretarz Gminy Sylwia Peka, kierownicy 
referatów i jednostek organizacyjnych gminy, uczniowie wyróżnieni nagrodą Wójta Gminy 
 „ Primus Inter Pares” wraz z rodzicami  oraz zaproszeni goście. Lista obecności 
zaproszonych gości w załączeniu do niniejszego protokołu.  
Sesja odbyła się w  Gminnym Ośrodku Kultury w Zblewie. Rozpoczęła się o godz. 11.03 
Obrady prowadził Przewodniczący Rady Gminy mgr Janusz Trocha. 
Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 
a) otwarcie sesji, 
b) zatwierdzenie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z sesji odbytej dnia 25 czerwca 2014r. 

2. Wręczenie nagród uczniom wyróżnionym nagrodą Wójta Gminy  „PRIMUS INTER 
PARES”. 

3. Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesji  w dniu  
25 czerwca 2014r.   oraz  z działalności w okresie  międzysesyjnym. 

4. Interpelacje i wnioski Radnych. 
5. Informacja o wykonaniu budżetu i zadań gospodarczych  w   I półroczu 2014r.- 

przedstawienie stanowisk Komisji: 
a) Rozwoju Gospodarczego i  Finansów, 
b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony  Przeciwpożarowej, 
c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

6. Informacja o zaawansowaniu zaplanowanych inwestycji i zadań gospodarczych na 
2014r. przedstawienie stanowisk Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i  Finansów, 
b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony  Przeciwpożarowej, 
c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia.  

7. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXXIX/360/2014 Rady Gminy Zblewo z 
dnia 30 maja 2014r. w sprawie rozpatrzenia skargi na opieszałość i niekompetencję 
pracowników Urzędu Gminy -  poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i  Finansów, 
b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony  Przeciwpożarowej, 
c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych i 
udziału w częściach wspólnych budynku i działki gruntowej  -  poprzedzone 
stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i  Finansów, 
b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony  Przeciwpożarowej, 
9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego i 

udziału w częściach wspólnych budynku i działki gruntowej  -  poprzedzone 
stanowiskami Komisji: 
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a) Rozwoju Gospodarczego i  Finansów, 
b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony  Przeciwpożarowej, 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości  -  

poprzedzone stanowiskami Komisji: 
a) Rozwoju Gospodarczego i  Finansów, 
b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony  Przeciwpożarowej, 
11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości -  

poprzedzone stanowiskami Komisji: 
a) Rozwoju Gospodarczego i  Finansów, 
b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony  Przeciwpożarowej, 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014r.  -  poprzedzone 

stanowiskami Komisji: 
a) Rozwoju Gospodarczego i  Finansów, 
b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony  Przeciwpożarowej, 
c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2014-
2027  -  poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i  Finansów, 
b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony  Przeciwpożarowej, 
c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia gminnej jednostki organizacyjnej 
Środowiskowego Domu Samopomocy  Gminy Zblewo  -  poprzedzone stanowiskami 
Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i  Finansów, 
b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony  Przeciwpożarowej, 
c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr VII/56/2003 Rady Gminy Zblewo z dnia 
31 marca 2003r.  w sprawie powołania Środowiskowego  Domu Samopomocy w 
Kleszczewie  -  poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i  Finansów, 
b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony  Przeciwpożarowej, 
c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

16. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje Radnych. 
17. Wolne wnioski i zakończenie.  

 
Ad.1 
Przewodniczący Rady Gminy Janusz Trocha otworzył XLI Sesję Rady Gminy Zblewo i 
powitał wszystkich  obecnych:  Radnych Rady Gminy, Pana Wójta, Panią Sekretarz, Panią 
Skarbnik, kierowników jednostek organizacyjnych, sołtysów, komendanta gminnego OSP. 
Szczególnie serdecznie Przewodniczący Rady Gminy powitał  uczniów, którzy otrzymają  
nagrodą Wójta Gminy  „PRIMUS INTER PARES” wraz z ich rodzicami. 
Wójt Gminy natomiast powitał szczególnych gości, p. Waltera Matta ze znajomymi i 
poinformował, że p. Walter Matt z Malburga ( Niemcy)  otrzymał nagrodę specjalną Wójta 
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Gminy Zblewo za 2013r. za nieodpłatne przekazanie sprzętu dla osób niepełnosprawnych. 
Pan Matt nie mógł być obecny na gali rozdania nagród Wójta i teraz uroczyście Mu  ją 
wręczono. Wójt Gminy w trakcie wręczania nagrody powiedział, że Pan Walter Matt jest 
przemiłym człowiekiem, któremu na sercu leży to, aby o pewnych rzeczach mówić inaczej i 
życzył Panu Walterowi i jego znajomym aby szczęście i zdrowie ich w życiu  nie opuszczało. 
p.Walter Matt podziękował za zaproszenie,  otrzymaną nagrodę, a w swoim przemówieniu 
niejednokrotnie podkreślał piękno naszej gminy i regionu.  
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że obrady są prawomocne, gdyż na stan Rady 15 
udział w sesji bierze   12 Radnych.  
Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek sesji  i zaproponował, aby punkty 
14 i 15 były omawiane  po punkcie 2. Za  przyjęciem tych zmian głosowali wszyscy Radni.  
 
Ad.2  
Wręczenie nagród uczniom wyróżnionym nagrodą Wójta Gminy  „PRIMUS INTER 
PARES”. 
Najpierw wręczono nominacje na dalsze pełnienie funkcji dyrektora  szkoły w okresie od  
1.09.2014r. do 31.08.2016r.  
Nominacje otrzymali: 
p. Maria Tomana – Dyrektor Zespołu Szkól Publicznych w Borzechowie, 
p. Beata Cyrson – Dyrektor Przedszkola w Zblewie, 
p. Marek Mischke – Dyrektor Zespołu Szkół Publicznych w Kleszczewie,  
p. Tomasz Damaszk – Dyrektor Zespołu Szkół Publicznych w Bytoni. 
 
Następnie wręczono nagrody uczniom wyróżnionym nagrodą Wójta Gminy  „PRIMUS 
INTER PARES”. Nagrody otrzymali: 

1. Agata Zimnak –  Gimnazjum Bytonia 
2. Krzysztof Plona – Gimnazjum Kleszczewo 
3. Justyna Guzińska – Gimnazjum Pinczyn 
4. Seweryn Bielang – Gimnazjum Kleszczewo 
5. Dominika Gulgowska – Gimnazjum Borzechowo 
6. Natalia Para – Gimnazjum Bytonia, 
7. Michał Kuziemski – Gimnazjum Kleszczewo 
8. Radosław Fojut – Gimnazjum Zblewo 
9. Paweł Jędrzejewski – Gimnazjum Zblewo 
10. Julia Kubik – Publiczna Szkoła Podstawowa Pinczyn 
11. Marceli Skrzypczak – Publiczna Szkoła Podstawowa Zblewo 
12. Weronika Zagórska – Publiczna Szkoła Podstawowa Zblewo 
13. Agata Jędrzejewska – Publiczna Szkoła Podstawowa Zblewo 
14. Adam Kinowski – Publiczna Szkoła Podstawowa Bytonia 
15. Monika Wołoszyk – Publiczna Szkoła Podstawowa Bytonia 
16. Dominika Kołtonowska – Publiczna szkoła Podstawowa Kleszczewo 
17. Anastazja Mokwa – Publiczna Szkoła Podstawowa Zblewo 
18. Jakub Szweda – Publiczna Szkoła Podstawowa Zblewo 

 
 
Ad.14 
Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia gminnej jednostki organizacyjnej Środowiskowego 
Domu Samopomocy  Gminy Zblewo. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i  Finansów przedstawił Radny p. M. Kośnik. 
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Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony  Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.Cz. Kuczkowski. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i 
Bezrobocia przedstawiła Radna p. E. Jędrzejewska. 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
  
Godz. 11.48 – doszedł Radny p .A. Baran 
 
Radny p.T.Boszka zapytał, co się wydarzyło w tym obiekcie nie ukrywając jednocześnie że 
popiera w tej kwestii decyzję Pana Wójta. 
Wójt Gminy odpowiedział, że to się nawarstwiało już od dłuższego czasu, tylko była kwestia 
przekonania się do tego, aby nie było odwołania. Zrobiłem audyt wewnętrzny, którego wyniki 
dały dużo do myślenia. Po spotkaniu z rodzicami, terapeutkami okazało się, że są tam nie 
tylko nieprawidłowości finansowe.  Sprawą tą zajęła się Prokuratura.  Decyzję tę podjąłem w 
pełnym przekonaniu i w konsensusie między rodzicami i opiekunami.  
Przewodniczący  Rady Gminy zapytał, czy oddali cały sprzęt? 
p.A. Wojak odpowiedziała, że jest jeszcze sprzęt, który powinni oddać i  dostali pismo o 
oddanie rzeczy zakupionych za pieniądze z Urzędu Wojewódzkiego w 2008r. Dodała, że będą 
podejmowane działania, aby ten sprzęt odzyskać.  
Radny p.M.Kośnik poinformował, że słyszał o tym, że to stowarzyszenie dalej działa tylko 
inaczej się nazywa i że sam spotkał samochód jak odwozili podopiecznych.  
p.A.Wojak wyjaśniła, że wiedzą o tym, ale na to nie mają wpływu.  Oni mają prawo założyć 
nowe stowarzyszenie. Jednak jest tylko jeden dom samopomocy i gmina go będzie 
prowadzić. 
Radny p.T. Boszka zapytał, czy budynek w którym działało Stowarzyszenie „Pogoda” został 
przejęty, czy są perturbacje? 
p.R.Gollus odpowiedziała, że zostało wypowiedziane miejsce użyczenia, wynajem lokalu pod 
działalność stowarzyszenia. Jednak protokolarnie nie nastąpiło przekazanie, bo Pan Kloński 
nie przyjął wypowiedzenia. Zobaczył co to jest i nie przyjął.  Zrobił to w obecności świadków 
i można uważać, że wypowiedzenie zostało doręczone.  Wyznaczyliśmy termin przekazania 
jednak do tej pory to się nie stało. 
Radny p.T.Boszka stwierdził, że ten człowiek jest zdolny do wszystkiego i trzeba twardo z 
nim postępować. 
p.A Wojak powiedziała, że poszło zawiadomienie do Prokuratury i od rodziców i od 
terapeutów i dodała, że teraz GOPS prowadzi zajęcia z niepełnosprawnymi w mieszkaniach 
chronionych na piętrze do czas przejęcia pomieszczeń na dole. 
Radny p.T.Boszka zapytał, czy jest wiadomy termin opuszczenia pomieszczeń przez SON 
„Pogoda”? 
p.A. Wojak odpowiedziała, że nie. 
Radny p.M.Kośnik zapytał, czy umowa użyczenia była zawarta na czas określony i czy 
postępowanie jest prowadzone „w sprawie”? 
p.A. Wojak odpowiedziała, że umowa była na prowadzenie zadania i została rozwiązana, a 
użyczenie budynku to sprawa gminy. 
p.R.Gollus poinformowała, że gmina rozwiązała umowę i albo opuszczą dobrowolnie lokal, 
albo sądownie będziemy załatwiać.  
Radny  p.T.Boszka zapytał, czy płacą za użyczenie lokalu? 
p.R.Gollus odpowiedziała, że mają bezpłatne użyczenie. 
p.A. Wojak poinformowała, że z projektu uchwały zostały wykreślone słowa, że jest to 
jednostka  „ typu A,B,i C”. 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 
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Uchwała Nr XLI/368/2014 w sprawie utworzenia gminnej jednostki organizacyjnej 
Środowiskowego Domu Samopomocy  Gminy Zblewo w załączeniu do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad.15 
Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr VII/56/2003 Rady Gminy Zblewo z dnia 
31 marca 2003r.  w sprawie powołania Środowiskowego  Domu Samopomocy w 
Kleszczewie. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i  Finansów przedstawił Radny p. M. Kośnik. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony  Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.Cz. Kuczkowski. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i 
Bezrobocia przedstawiła Radna p. E. Jędrzejewska. 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr XLI/369/2014  zmieniająca Uchwałę Nr VII/56/2003 Rady Gminy Zblewo z dnia 
31 marca 2003r.  w sprawie powołania Środowiskowego  Domu Samopomocy w Kleszczewie 
w załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
Ad.3  
Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesji  w dniu  
25 czerwca 2014r.   oraz  z działalności w okresie  międzysesyjnym. Informacje w załączeniu 
do niniejszego protokołu.  
Radni w/w informacje otrzymali wraz z materiałami na sesje, a Wójt Gminy uzupełnił je tylko 
o sprawy, które miały miejsce w ostatnim czasie. 
Radny p.A. Kajzer zapytał odnośnie wydanego zarządzenia w sprawie cofnięcia 
upoważnienia do prowadzenia niektórych spraw gminy? 
Wójt   Gminy odpowiedział,  że przejął wszystkie obowiązki Wicewójta, który jest na 
zwolnieniu lekarskim i chce startować w wyborach na wójta.  
Radny p.M.Kośnik zapytał, czy to był powód do cofnięcia upoważnienia? 
Wójt Gminy odpowiedział, że tak. 
 
Ad.4 
Interpelacje i wnioski Radnych. 
Radny p.A. Baran podziękował w imieniu mieszkańców Białachowa, rady sołeckiej i sołtysa 
za otwarcie  świetlicy wiejskiej. Było to wydarzenie historyczne. Powstała w Białachowie 
piękna świetlica, powstał plac zabaw, ale chyba jest niekompletny, bo nie ma huśtawek. 
Mamy jednak nadzieję, że huśtawki zostaną ustawione.  Radny podziękował również za 
ułożenie odcinka 250 m drogi płytami jumbo dodając iż ma nadzieję na więcej. 
Przewodniczący Rady Gminy podziękował za zaproszenie  na uroczyste otwarcie świetlic w 
Białachowie, Miradowie , w Semlinie i podziękował za świetlicę w Jeziercach.  
Radny p.T.Boszka zwrócił się z prośbą o napełnienie butki z gazem przy bibliotece w 
Pinczynie. 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał kierownika Zakładu Komunalnego jakie stosują  
procedury w przypadku, gdy ktoś zgłasza fakt nie zgadzania się z odczytem wodomierza.  
p.J.Mańsk poinformował, że w tej sprawie udzieli odpowiedzi na piśmie.  
Radny p.Cz.Kuczkowski podziękował za wykonane inwestycje w zakresie dróg, a mianowicie 
prace na ul. Północnej są na ukończeniu, ul. Kościelna ma nową nawierzchnię, utwardzono 
kolejny  odcinek ul. Suche Bagno. 
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Radny p.R.Konewka poprosił Przewodniczącego Rady  Gminy, aby porozmawiał  z władzami 
gminy Kaliska i Czarna Woda na temat rurociągu  gazowego, gdyż w naszej gminie jest za 
mało chętnych na gaz ziemny.  Dodał, że  ma dużo znajomych, którzy ze względu na wiek  
chętnie ogrzewaliby swoje domy  gazem. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że pod koniec kadencji takie rozmowy mogą 
być trudne. 
Radny p.Cz.Kuczkowski zapytał, czy podejmowane działania odnośnie budowy  kanalizacji 
na ul. Suche Bagno nie będą przeszkodą przy obecnym remoncie tej ulicy? 
Radny p.J.Czubek podziękował za wykonany odcinek drogi Borzechowo – Wirty i 
jednocześnie poprosił Pana Wójta o wsparcie Borzechowa w zakresie  chodników, gdyż są 
problemy z ul. Kociewską, nie wiadomo co z ul. Szkolną.  Następnie Radny poinformował, że 
oglądał w Piecach  dwie  lampy na solarach, do których jest duża dotacja i   zapytał, czy nie 
można takich lamp zamontować na osiedlach, bo mieszkańcy mówią, że bardzo dobrze to 
funkcjonuje. 
Radny p.T.Boszka z uwagi na koszty związane z wycinką drzew poinformował, że 
podtrzymuje swój wniosek żeby nie wycinać  drzew, a iść w kierunku wykupu gruntów pod 
chodnik, a drzewa stanowiłyby barierę ochronną.  
Radny p.A. Kajzer poinformował, że samochód strażacki w Pinczynie został przerobiony z 
proszkowego na gaśniczy. 100.000zł zostało zainwestowane w remont i  po objerzeniu tego 
samochodu stwierdza, że ta kwota została niewłaściwie wydatkowa. Na masce są pęcherze 
rdzy, podwozie nie zostało dobrze wykonane.  Był to samochód proszkowy, były tam 
zbiorniki, było dużo żaluzji i teraz są one wystawione na sprzedaż przez firmę z Osin, która 
przeprowadzała remont  tego samochodu.   Firma ta wzięła 100.000zł i jeszcze sprzedaje 
części z naszego samochodu. Moim zdaniem remont tego samochodu jest wykonany na 
bardzo niskim poziomie. 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy to były nasze pieniądze? 
Wójt Gminy odpowiedział, że to były pieniądze przekazane przez Komendę Główną i dodał, 
że wszyscy raczej mówili, że remont samochodu został wykonany dobrze. Trzeba to 
sprawdzić, bo jak został źle wykonany to jest gwarancja. Niech komendant gminny weźmie 
sobie to do serca i sprawdzi to. Jak jest coś robione to powinno to być porządnie zrobione. 
Taki samochód nowy kosztuje 1 mln zł.  
Radny p.T.Boszka stwierdził, że widział bąble na samochodzie, a ekspertem nie jest. 
 
Ad. 5 
Informacja o wykonaniu budżetu i zadań gospodarczych  w   I półroczu 2014r.  
Informacja na ten temat w załączeniu do niniejszego protokołu.  
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i  Finansów przedstawił Radny p. M. Kośnik. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony  Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.Cz. Kuczkowski. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i 
Bezrobocia przedstawiła Radna p. E. Jędrzejewska. 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Radny p.T.Boszka odnośnie niskiego wykonania wydatków w dziale 757 Obsługa Długu 
Publicznego na poziomie 38,15% zapytał, czy to znaczy że nie wzięliśmy tyle kredytu? 
Pani Skarbnik odpowiedziała,  że odsetki  na cały rok trzeba planować, a kredytu jeszcze nie 
wzięliśmy.  
Za przyjęciem informacji o wykonaniu budżetu i zadań gospodarczych  w   I półroczu 2014r. 
głosowali wszyscy Radni. 
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Ad.6 
Informacja o zaawansowaniu zaplanowanych inwestycji i zadań gospodarczych na 2014r.  
Informacja na ten temat w załączeniu do niniejszego protokołu.  
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i  Finansów przedstawił Radny p. M. Kośnik. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony  Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.Cz. Kuczkowski. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i 
Bezrobocia przedstawiła Radna p. E. Jędrzejewska. 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Radny p.T.Boszka poinformował, że w informacji  nie znalazł nic na temat ul .Gajowej w 
Pinczynie i zapytał, czy jest już pozwolenie na budowę, czy ustalamy jeszcze coś ? 
p.J.Scharmach odpowiedział, że dokumentacja jest w 100% zrobiona, we wrześniu 
wystąpimy z wnioskiem do Powiatu o pozwolenie na budowę i w przyszłym roku nastąpi 
rozpoczęcie inwestycji. Inwestycja zacznie się od wymiany urządzeń ułożonych w drodze. W 
tym roku będziemy mieli dokumentację łącznie z dziennikiem budowy.  
Radna p.E. Jędrzejewska zapytała jaka firma wykonywała modernizację boiska w Bytoni? 
p.J.Scharmach odpowiedział, że nie pamięta nazwy, była to profesjonalna firma z Trójmiasta, 
która zajmuje się tylko boiskami. Dodał, że nazwę firmy przedstawi na piśmie.   
Radny p.A. Kajzer  poinformował, że remont drogi który się odbył w Piesienicy był robiony 
przez Powiat  i zapewniano nas, że będziemy zauroczeni. Było wspomniane o utwardzeniu 
wjazdu drogi w kierunku Starego Lasu i czy inwestycja się już zakończyła, czy możemy 
jeszcze na coś liczyć? 
p.J.Scharmach odpowiedział, że inwestycja jest godna podziwu, most jest wykonany na 
wysokim poziomie.  To co zostało zrobione to wynika z wniosku i Starosta przyjął wniosek o 
zrobienie tego skrzyżowania do Białego Bukowca i ten wjazd będzie zrobiony, a nie wjazd do 
Starego Lasu. 
Radny p.A.Kajzer dodał, że zgłaszał konieczność wykonania tego wjazdu do Starego Lasu i p. 
Jurek zapewniał,  że będzie wykonany.  
p.J.Scharmach powtórzył, że wniosek obejmował tylko wjazd do Białego Bukowca. 
Radny p.S.Fojut stwierdził, że przydałoby się wykonanie wjazdu na drogę do Starego Lasu. 
p.J.Scharmach  wyjaśnił, że nie ma problemu bo jeszcze raz możemy to ująć we wniosku. 
Radny p. T.Boszka zgłosił wniosek o utwardzenie wjazdu na ul. Boczną w Pinczynie koło 
p.Muzaj. 
p.J.Scharmach poinformował, że w tej sprawie będzie wniosek, bo Pani która jest 
niepełnosprawna nie może wjechać wózkiem w tę ulicę. 
Za przyjęciem informacji o zaawansowaniu zaplanowanych inwestycji i zadań gospodarczych 
na 2014r. głosowali wszyscy Radni.  
 
Ad. 7 
Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXXIX/360/2014 Rady Gminy Zblewo z dnia 30 
maja 2014r. w sprawie rozpatrzenia skargi na opieszałość i niekompetencję pracowników 
Urzędu Gminy. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i  Finansów przedstawił Radny p. M. Kośnik. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony  Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.Cz. Kuczkowski. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i 
Bezrobocia przedstawiła Radna p. E. Jędrzejewska. 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
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Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Wydział Nadzoru i Kontroli miał 
zastrzeżenia do poprzedniej uchwały odnośnie tego, że nie było uzasadnienia i  to 
uzasadnienie zostaje dodane do uchwały. Na tym polega zmiana tej uchwały.  
Za podjęciem uchwały głosowało 11 Radnych, przeciw głosował 1 Radny i 1 Radny 
wstrzymał się od głosu.  
Uchwała Nr XLI/370/2014 zmieniająca Uchwałę   Nr XXXIX/360/2014 Rady Gminy Zblewo 
z dnia 30 maja 2014r. w sprawie rozpatrzenia skargi na opieszałość i niekompetencję 
pracowników Urzędu Gminy w załączeniu do niniejszego protokołu.  
 
Ad.8 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych i udziału w 
częściach wspólnych budynku i działki gruntowej. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i  Finansów przedstawił Radny p. M. Kośnik. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony  Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.Cz. Kuczkowski. 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
p.R.Gollus wyjaśniła, że chodzi o sprzedaż lokali tam gdzie była świetlica w Miradowie.  
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy będzie wycena rzeczoznawcy? 
p.R.Gollus odpowiedziała, że jest wycena 
Radny p.A. Baran zapytał, czy nie lepiej wyburzyć ten budynek  i sprzedać działkę? 
p.R.Gollus odpowiedziała,  że można zburzyć budynek, ale nie mamy mieszkań socjalnych. 
Radny p.A.Baran zapytał co się stanie ze świetlicą, która jest w tym budynku? 
p.R.Gollus odpowiedziała, że w przetargu będziemy ją sprzedawać.  
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr XLI/271/2014 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych i 
udziału w częściach wspólnych budynku i działki gruntowej w załączeniu do niniejszego 
protokołu.  
 
Ad.9 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego i udziału w 
częściach wspólnych budynku i działki gruntowej. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i  Finansów przedstawił Radny p. M. Kośnik. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony  Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.Cz. Kuczkowski. 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
p.R.Gollus wyjaśniła, że chodzi o ostatni lokal w budynku starej szkoły w Bytoni. Lokatorzy  
sami przerobili klasę na mieszkanie i teraz chcą kupić ten lokal. 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr XLI/272/2014 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego i 
udziału w częściach wspólnych budynku i działki gruntowej w załączeniu do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad.10 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i  Finansów przedstawił Radny p. M. Kośnik. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony  Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.Cz. Kuczkowski. 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
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p.R.Gollus poinformowała, że gmina ma przy kaplicy w Radziejewie 1,4 ha gruntu. Na 
wniosek inwestora  zostało wydzielone 3000m2 gruntu, ale inwestor się wycofał. Teraz może 
ktoś ten grunt kupi w całości.  
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr XLI/373/2014 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w 
załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
Ad.11   
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i  Finansów przedstawił Radny p. M. Kośnik. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony  Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.Cz. Kuczkowski. 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
p.R.Gollus poinformowała, że ta działka powstała w wyniku podziału działki nr 48 i 
wydzieleniu budynku do sprzedaży na rzecz lokatorów w Miradowie.  W całości to jest 
prawie 1ha i po wydzieleniu budynku resztę gruntu sprzedajemy. 
Radny p.A Baran zapytał, czy działka nr 48/2 stanowi drogę dojazdową do tej działki? 
p.R.Gollus odpowiedziała, że tak.  
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr XLI/374/2014 w  sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w 
załączeniu do niniejszego protokołu.  
 
Ad.12  
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014r.  
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i  Finansów przedstawił Radny p. M. Kośnik. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony  Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.Cz. Kuczkowski. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i 
Bezrobocia przedstawiła Radna p. E. Jędrzejewska. 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Pani Skarbnik poinformowała, że zmiany w stosunku do tego co Radni otrzymali dotyczą 
zwiększenia dotacji na podręczniki szkolne i zmian dotyczących „ Pogody” – przesunięcie na 
bieżące wydatki, na płace dla terapeutek. 
Radny p.T.Boszka zauważył zmniejszenie dochodów budżetowych. 
Pani Skarbnik wyjaśniła, że nastąpiło zmniejszenie dochodów, bo były środki zaplanowane na 
modernizację poddasza w szkole w Bytoni, ale dostaniemy w przyszłym roku dotację na ten 
cel.  
Radni jednogłośnie podjęli w/w uchwałę. 
Uchwała Nr  XLI/375/2014 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014r.  w załączeniu do 
niniejszego protokołu. 
 
Ad.13 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2014-2027. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i  Finansów przedstawił Radny p. M. Kośnik. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony  Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.Cz. Kuczkowski. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i 
Bezrobocia przedstawiła Radna p. E. Jędrzejewska. 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
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Pani Skarbnik wyjaśniła, że zmiany wieloletniej prognozy to konsekwencja zmian w budżecie 
i doszły  dwa zadania: adaptacja poddasza w Bytoni i modernizacja oczyszczalni ścieków i 
budowa kanalizacji    na lata 2014 -2015. 
Za podjęciem uchwały głosowało 11 Radnych i 2 Radnych wstrzymało się od głosu. 
Uchwała Nr XLI/376/2014 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2014-
2027 w załączeniu do niniejszego protokołu.  
 
Ad.16 
Odpowiedzi na wnioski i interpelacje Radnych. 
Wójt Gminy odnośnie rurociągu gazowego powiedział, że Urząd wielokrotnie do tego tematu 
podchodził. Jest teraz zapotrzebowanie na gaz odnośnie inwestycji i ponownie wystąpiliśmy 
w pismem do firmy i zobaczymy co nam odpowiedzą. Odnośnie wycięcia drzew to ani jedna 
osoba nie powiedziała, że żal jej tych drzew, tylko Panu Boszka żal. Te drzewa są koślawe. 
Pan Starosta nie zgodzi się na wykup gruntu jak jest pas drogowy. Jest zgoda na zdjęcie z 
drzew gatunków chronionych i po zdjęciu drzewa zostaną wycięte. 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy Zarząd Dróg Krajowych ma informację na temat 
instalacji gazowej? 
Wójt Gminy odpowiedział, że nie mają takiej informacji, a my mamy projekt przebudowy 
berlinki. 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy będą kładli asfalt? 
Wójt Gminy odpowiedział, że jak skończą Czersk to przejdą do nas. Mówią, że w tym roku 
będzie to  realizowane, a nasze uwagi w większości przyjęli. 
p.J.Scharmach poinformował, że miał spotkanie z przedstawicielami dyrekcji tej drogi i będą 
przejścia dla pieszych  na zjazdach. Dyrekcja zaczyna od oświetlenia skrzyżowań, będą 
doświetlone nowo planowane przejścia dla pieszych. Robimy II etap termomodernizacji. Jest 
realizowana koncepcja do nowych wniosków w ramach oświetlenia zewnętrznego ledowego z 
solarami. Z firmą która będzie   robiła  wniosek objechałem po terenie. Wniosek będzie na 
minimum 1 ml zł. Teraz będziemy doświetlać  ul.Leśną w Borzechowie, Wichrowe Wzgórze 
w Borzechowie, w Pinczynie nowe osiedle i  Osiedle  Rzemieślnicze w Zblewie.  
Radny p.M.Kośnik zapytał, skąd wziął się pomysł oświetlenia Wichrowego Wzgórza, gdzie 
mieszka 1 człowiek, a  inne działki nie są oświetlone   np. „Zagórowo”? 
p.J.Scharmach odpowiedział, że zgodnie z regulaminem możemy takie solary stawiać na 
własnych gruntach, na gruntach gminnych. Przyjęliśmy Wichrowe Wzgórza, bo jest tyle 
wniosków mieszkańców tego osiedla. Energa tam nigdy nie postawi oświetlenia. Możemy 
decyzję jeszcze zmienić, na razie jest to koncepcja.  
Radny p.M.Końsik zapytał ile osób mieszka na Wichrowym Wzgórzu? 
p.J.Scharmach powtórzył, że można się wycofać z tego . 
Radny p.M.Kośnik dodał, że na „Zagórowie” jest 14 domów nie wczasowych, a się teraz 
wyskakuje z Wichrowym Wzgórzem. 
p.J.Scharmach odnośnie budowy kanalizacji na ul.Suche Bagno poinformował, że droga jest 
uciążliwa, mamy dokumentację, czekamy na pozwolenie na budowę. Teraz robimy ją tą 
mączką i będzie przejezdna, a kanalizacja pójdzie na obrzeżach drogi i sobie poradzimy 
technicznie.  
Radny p.R.Konewka poinformował, że przy wyjeździe ze Zblewa na ul. Kościerską są 
zasypane studzienki i trzeba zrobić kratki ściekowe, bo jak są opady deszczu to tworzy się 
tam duża kałuża. 
Radny p.A.Kajzer odnośnie wykonania wjazdu na drogę do Starego Lasu powiedział, że albo 
w tej sprawie należy zwrócić się do Powiatu, albo nich to wykona Urząd Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że ten wniosek został przyjęty do realizacji.  
Radny p.M.Kośnik zapytał o chodnik na ul. Szkolnej? 
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p.J.Scharmach odpowiedział, że temat chodnika przy ul. Szkolnej się oddala. Teraz będzie 
spotkanie projektantów, bo na 2.300 m chodnika proponują co 25 m studzienkę chłonną, a to 
są koszty.  Na ul. Kociewskiej jest 400 m chodnika i 7 studni chłonnych. My dokładamy 
pieniędzy do zadań należących do Powiatu i jeszcze są problemy 
Radny p.M.Kośnik zapytał, co będzie z kostką, która miała być na ul.Szkolną? 
p.J.Scharmach odpowiedział, że będzie na ul. Kociewską.  
 
 
Ad.17 
Wolne wnioski i zakończenie.  
p.R.Klimowicz – sołtys wsi Borzechowo zaproponowała, aby może te solary zamontować na 
ul. Spacerowej, bo Wichrowe Wzgórza mają mniej mieszkańców niż  ta ulica. Dodała, że 
przywiozła pismo z podpisami mieszkańców w tej sprawie, gdyż jest  tam ciemno i na tej 
ulicy jest bardziej potrzebne oświetlenie niż na Wichrowych Wzgórzach. Poprosiła o 
zrobienie tej zmiany. 
p.B.Sarnowski – sołtys wsi Mały Bukowiec poparł  Radnego  p.M.Kośnika w sprawie 
oświetlenia „Zagórowa”, a nie Wichrowych Wzgórz, gdyż z tego osiedla bardzo dużo dzieci 
dojeżdża do szkół. Następnie  Pan sołtys dodał, że Mały Bukowiec się odsuwa na bok, lokal 
po byłym sklepie został sprzedawany chociaż wnioskowaliśmy o kupno go na powiększenie 
naszej świetlicy, między chodnikiem a asfaltem jest dziura i nic się nie robi. 
Wójt Gminy poinformował, że jest salka w Małym Bukowcu.  
p.Cz.Pietruszyński poinformował, że budowa ul. Północnej ciągnie się 5 lat, teraz położyli 
płyty jumbo do p.Domańskich i co dalej z tą jezdną? 
Przewodniczący Rady Gminy  wyjaśnił, że w ubiegłym roku był zrobiony odcinek tej drogi, 
teraz kolejny i zostanie jeszcze odcinek drogi do zrobienia. 
p.Cz.Pietruszyński  dodał, że hydranty są potłuczone, zasuwy są pourywane i zapytał, czy coś 
się będzie robić na stadionie? 
Przewodniczący Rady Gminy  zwrócił się do p.Pietruszyńskiego mówiąc, że jest na każdej 
sesji i słyszy jak Wójt mówi, że stadion będzie robiony 
p.Cz.Pietruszyński poruszył jeszcze sprawę przepompowani na ul.Piaskowej. 
p.R.Gumiński – sołtys wsi Miradowo podziękował za wybudowanie nowej świetlicy wiejskiej 
w Miradowie i poprosił o zorganizowanie w niej zajęć 6 godz. w tygodniu, po 2 godz.  
dziennie, żeby coś się działo w tej świetlicy. Poprosił również żeby połączyć Miradowo ze 
Zblewem chodnikiem z jednej strony przy okazji  modernizacji berlinki.  
 
Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 13.02, Przewodniczący Rady Gminy zamknął 
XLI Sesję Rady Gminy Zblewo. 
Integralną częścią protokołu  jest płyta CD oznaczona „ XLI sesja – 29.08.2014r.” 
 
Protokołowała     
A.Zalewska 
       Przewodniczący Rady Gminy 
 
               mgr Janusz Trocha 


